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ПРЕСКЛИПИНГ 

13 май 2021 г., четвъртък 

www.bgonair.bg, 12.05.2021 г. 

https://www.bgonair.bg/a/2-bulgaria/226395-predavane-na-vlastta-koy-s-kakvi-

prioriteti-poe-posta 

 

Предаване на властта: Кой с какви приоритети пое поста? 

 

Спор за актуализацията на бюджета беляза смяната на властта в 

Министерството на финансите 

 

Спор за актуализацията на бюджета беляза предаването на властта в Министерството 

на финансите. Служебният министър Асен Василев и неговият предшественик Кирил 

Ананиев не бяха на едно мнение.  

"Всички мерки са обезпечени до края на май. Оттук нататък ще трябва да се търси в 

състоянието на текущия бюджет дали и как тези мерки могат да бъдат продължени. 

Ние нямаме право да внасяме актуализация. Такава актуализация не е внесена в края на 

март, когато се е видяло, че пандемията продължава", заяви служебният министър на 

финансите Асен Вълев.  

"Актуализация на бюджета за три дни не се прави. Това е сложен процес. Не е редно 

старото правителство, което си отива, без да знае кои са приоритетите на новото, да 

прави актуализация", добави бившият министър на финансите Кирил Ананиев.  

На този фон Деница Сачева заяви, че оставя Социалното министерство в добро 

състояние. Сред документите, които тя предаде на служебния министър Гълъб Донев, е 

и пълната информация за всички обществени поръчки в министерството.  

"Оставям тези документи на Донев, добър професионалист, познат с нашата система, и 

вярвам, че ще се справи, и че няма да се поддаде на реваншиски настроения и на 

натиска на улицата. Пожелавам му успех и на добър час", сподели бившият социален 

министър Деница Сачева. 

А основен приоритет за служебния министър ще бъде подкрепа за хората и бизнеса, 

засегнати от ковид кризата.  

"Това, което е направено добре и работи, ще продължи да се прилага, онова, което има 

нужда от корекции  - ще бъде коригирано", подчерта служебният социален министър 

Гълъб Донев. 

Донев очаква анализ, след който да се реши дали ще продължи изплащането на 

пенсионерските добавки от 50 лева и мерките за запазване на заетостта.  

На официална церемония в зала "Тържествена“ на Министерството на отбраната 

досегашният министър Красимир Каракачанов даде поста на Георги Панайотов.  

"Искам да пожелая на новия министър на отбраната, на неговия екип и всички вас да 

работите със същия горещ порив  - да издигаме способностите на Българската армия и 

да увеличаваме нейните възможности", отбеляза бившият министър на отбраната 

Красимир Каракачанов. 

Панайотов подчерта, че основната цел на служебното правителство е да организира и 

проведе предсрочните парламентарни избори.  

"Живеем във времена на тектонични геополитически размествания. В такива времена 

армията трябва да бъде силна. Защото силна държава може да има само ако има силна 

армия", сподели служебният министър на отбраната Георги Панайотов. 
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Според служебния министър на вътрешните работи Бойко Рашков, основен приоритет 

ще бъде ограничаването на купения вот на предстоящите избори.  

"Ще обърнем много сериозно внимание да не се допуска купен вот, който изкривява 

политическата картина в страната, което не е в интерес на никого, и уронва престижа 

на България пред света", заяви Рашков. 

Рашков допусна, че ще има миграционен натиск по границите на България със 

затоплянето на времето. Във Външното министерство служебният министър Светлан 

Стоев пое щафетата от Екатерина Захариева и постави акцент върху изборите в 

чужбина.  

"Това, което е характерно за дипломацията  - това е приемствеността на външно 

политическата линия. Мога да ви уверя, че това ще бъде и веруюто на новия 

министър", коментира Светлан Стоев. 

Без присъствието на журналисти в Здравното министерство проф. Костадин Ангелов 

предаде ключа на един от най-изявените критици на ковид мерките у нас - д-р Стойчо 

Кацаров. Ексминистърът заяви, че си тръгва от Здравното ведомство с изпълнен дълг 

към българските граждани и успешно овладяване на ковид пандемията.  

"С д-р Кацаров се познаваме от много години, пожелавам му успех. Нещата отвън 

изглеждат лесни. Пожелавам му да ги направи по-лесни, да ги направи по-ефективни в 

ползва на хората. Сега, ние ще гледаме отвън, и ще критикуваме, или ще хвалим - 

зависи от резултата", подчерта бившият министър на здравеопазването проф. Костадин 

Ангелов. 

Ангелов не сподели какви са бъдещите му планове и дали ще участва в предсрочните 

парламентарни избори на 11 юли.  

"Това не зависи от мен, ще се вземе решение на Изпълнителната комисия. Ще 

продължа да се занимавам с медицина, и ще продължа да помагам на хората - нещо, 

което винаги съм правил", сподели още той. 

Кацаров не говори пред медиите. 

 

www.segabg.com , 12.05.2021 г.  

https://segabg.com/hot/category-bulgaria/novite-ministri-zapochnaha-kadrovi-rokadi 

 

Новите министри започнаха кадрови рокади 

 

Бивши депутати на БСП влизат във втория ешелон на властта 

 

Попълването на втория ешелон на изпълнителната власт започна. Вече са известни 

първите зам.-министри, които ще влязат в екипите на новите министри. Назначенията 

все още не са обявени официално от Министерския съвет - заместник-министрите по 

закон се назначават и освобождават от министър-председателя, но част от 

министерствата обновиха сайтовете си с новите имена. Очаква се в следващите дни да 

бъдат сменени и областните управители, които се назначават от Министерския съвет. 

Служебният здравен министър Стойчо Кацаров ще има трима заместници, които 

комбинират богат опит в системата и в политиката. От тях най-близо до пандемията е 

д-р Тома Томов, който е началник на COVID отделението в "Александровска", 

инфекционист, асистент в катедра по инфекциозни болести към МУ-София. 

Общото между другите двама заместници е, че и двамата са колеги на Кацаров от 38-

ото Народно събрание, където бяха депутати от ОДС. Д-р Александър Златанов ще 

бъде ценен с опита си като директор на две регионални здравни инспекции - в София-

област и в Перник, както и на Центъра за спешна медицинска помощ в София. Д-р 
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Димитър Петров пък беше и управител, и подуправител на НЗОК, откъдето почти 

неизменно си тръгва заради несъгласие с водената от министерството политика. 

Кацаров обяви своя избор на страницата на Центъра за защита на правата в 

здравеопазването, чийто шеф е до влизането си в МЗ, тъй като сайтът на 

министерството все още е на вълна стария министър проф. Костадин Ангелов. 

На сайта на социалното министерство също се появиха нови заместник-министри. В 

политическия кабинет на Гълъб Донев има едно име от стария екип - Лазар Лазаров, 

който рядко се разделя с този пост независимо кой е министър. Кариерата му започва 

като съветник на Емилия Масларова в правителството на Тройната коалиция. Другите 

две имена са Иван Кръстев и Надя Клисурска. Надя Клисурска е бивш депутат от БСП 

и е сред най-активните критици на социалната политика на предишните управляващи. 

Неведнъж е заемала позиция срещу решения на мнозинството, включително и 

защитавани от Лазаров. Иван Кръстев също е червен кадър - беше зам.-министър на 

образованието в кабинета на Орешарски, ръководил е дирекция "Европейски фондове" 

в Агенцията по заетостта, на последните избори беше кандидат-депутат на БСП. 

Външният министър Светлан Стоев ще има двама заместници. Зам.-министър на 

външните работи ще бъде Калин Анастасов, който отговаряше във Външно за 

последните три гласувания в чужбина. До април Анастасов бе главен секретар на 

МВнР, а веднага след изборите стана посланик в Армения. Вторият зам.-министър в 

МВнР ще бъде дългогодишният дипломат от кариерата Василий Такев, който последно 

бе ръководител на генералната дирекция “Двустранни отношения” в министерството. 

Проф. Велислав Минеков също обяви своите заместници. С ресор сценични изкуства в 

екипа му влиза проф. Борислава Танева, изявен пианист, преподавател в музикалната 

академия и организатор на музикални събития. Проф. Танева е сестра на бившия 

министър на просветата Тодор Танев. Другият заместник ще бъде Весела Кондакова, 

изпълнителен директор на Българската музикална асоциация. Третият зам.-министър е 

историкът доц. Пламен Славов, бивш депутат от БСП. 

В ПЕНСИЯ 

Бойко Рашков започна с кадровите промени само часове след влизането си в сградата 

на ул. Шести септември". С негова заповед бе освободен от длъжност 

административният секретар на МВР Бойко Славчев. Според официалната версия той 

си отива по закона за държавния служител, поради придобито право на пенсия. 

Фигурата на административния секретар на МВР бе въведена преди няколко години, 

при поредни големи промени в Закона за МВР. Оттогава този пост се заема от Славчев, 

който работеше и в БОРКОР, а в периода 2009-2013 г. беше началник на кабинета на 

вътрешния министър Цветан Цветанов. 

 

www.zdrave.net, 12.05.2021 г. 

https://www.zdrave.net/Новини/Милка-Василева--Очакваме-министърът-да-

преразгледа-медицинските-стандарти/n17637  

 

Милка Василева: Очакваме министърът да преразгледа медицинските стандарти 

 

Надежда Ненова 

Милка Василева: Очакваме министърът да преразгледа медицинските стандарти 

Милка Василева: Очакваме министърът да преразгледа медицинските стандарти 

За съжаление няма как да имаме много сериозни очаквания от служебния министър на 

здравеопазването д-р Стойчо Кацаров, заради ограниченото време, в което може да 

работи този кабинет. Това каза пред Zdrave.net председателят на Българската асоциация 

на професионалистите по здравни грижи (БАПЗГ) Милка Василева по повод новото 
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ръководство на Министерството на здравеопазването и очакванията за това какви ще са 

неговите приоритети.  

„При нас проблеми има със заплатите, с организацията на работа, със самостоятелните 

практики по здравни грижи, но това всичко изисква и законодателна инициатива, и 

работа с НЗОК. Единственото, което може би е в правомощията на министъра, е да 

бъдат подобрени медицинските стандарти. Те са сериозен проблем, а д-р Кацаров има 

много сериозен опит в това отношение. Разбира се и ние сме готови да помогнем с 

всичко, което е възможно. Ако той прояви инициатива да създаде работна група към 

Министерството за преразглеждане на стандартите, ние сме готови да се включим в 

нея“, каза Василева. 

По думите й има и други наредби, които трябва да бъдат пипнати по отношение на 

детското и училищното здравеопазване. „Това служебно правителство обаче няма 

физическо време, за да бъдат изпълнени всички неща. С удоволствие обаче бихме се 

срещнали с него и бихме помагали с каквото е възможно, ако той прецени, че има 

нужда от нас“, допълни Милка Василева. 

 

www.zdrave.net, 12.05.2021 г. 

https://www.zdrave.net/Новини/Д-р-Маджаров--Основна-задача-на-министъра-

трябва-да-е-продължаването-на-електронизацията/n17639  

 

Д-р Маджаров: Основна задача на министъра трябва да е продължаването на 

електронизацията 

 

Надежда Ненова 

„Познавам д-р Кацаров като изключителен професионалист, това няма кой да го отрече 

– познат е на всички, които се занимават със сферата здравеопазване. Смятам, че ще 

успее практически от първия ден да влезе в ритъма на ежедневието“. С тези думи 

председателят на УС на Българския лекарски съюз д-р Иван Маджаров започна 

коментара си пред Zdrave.net по повод избора на президента за служебен здравен 

министър в лицето на д-р Стойчо Кацаров. 

Д-р Маджаров изрази очакването на съсловната организация министърът да направи 

така, че всички мерки, свързани с овладяването на COVID-кризата и работата на 

лечебните заведения в страната да бъдат гарантирани. „Защото практически в момента 

това е най-голямото предизвикателство пред нас, а и пред него като министър“, 

отбеляза той.  

По думите му, една от основните задачи на д-р Кацаров наред с тези мерки е и 

продължаването на работата по електронизацията на здравната система. „Имайки 

предвид ограниченото време и правомощията, с които разполага, той със сигурност 

трябва да положи и предполагам, ще положи усилия да продължи започнатото във 

връзката с електронизацията – електронната рецепта, електронната история на 

заболяването, електронното направление“, коментира председателят на БЛС, като 

допълни, че работните групи към МЗ, които се занимават с тези теми, трябва да 

продължат работата си, за да може през следващата година здравеопазването да има 

напълно съвременен и електронизиран образ. 

 „За мен това е може би първостепенната задача, защото е крайъгълен камък на всичко 

друго. Твърде дълго останахме в миналото, сега е време да наваксаме пропуснатото и 

наистина да стъпим на по-здрави основи, когато планираме, отчитаме и взимаме 

решения в здравеопазването – на основите на една информирана система благодарение 

на електронизацията“, подчерта д-р Маджаров. 
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www.zdrave.net, 12.05.2021 г. 

https://www.zdrave.net/Новини/Д-р-Болтаджиев--Очаквам-д-р-Кацаров-да-бъде-

един-подреден-министър/n17638  

 

Д-р Болтаджиев: Очаквам д-р Кацаров да бъде един подреден министър 

 

Надежда Ненова 

Не можем да очакваме от новия здравен министър д-р Стойчо Кацаров да направи 

реформи, но със сигурност ще подобри нещата. Това каза бившия председател на 

Сдружението на частните болници и член на ЦЗПЗ д-р Николай Болтаджиев пред 

Zdrave.net в коментар за служебния министър на здравеопазването.   

 „Очаквам и се надявам да подобри системата за имунизации срещу COVID, да въведе 

ред при ваксинацията. Очаквам да направи така, че ваксините да се доставят от РЗИ на 

общопрактикуващите лекари, а не те да се редят на опашки. Очаквам да се ваксинират с 

предимство по-възрастните хора, защото там е основния проблем. Да няма повече 

опашки, на които те не могат да чакат. Очаквам нещата, които е заявявал пред медиите, 

да ги направи доколкото е възможно като служебен министър“, коментира д-р 

Болтаджиев. 

Той допълни, че очаква още от д-р Кацаров да бъде един подреден министър, който да 

сложи ред най-вече по отношение на пътя на пациентите в здравната система.  

„Досега той е работил основно в правото в здравеопазването и в този смисъл очаквам 

положителни стъпки за развитие на системата както в полза на лекарите, така и на 

пациентите. Като го познавам както човек, очаквам да направи нещата по-предвидими, 

по-видими и възможни“, посочи още д-р Болтаджиев. 

 

www.nova.bg, 12.05.2021 г. 

https://nova.bg/news/view/2021/05/12/326301/12-000-

%D0%B4%D0%BE%D0%B7%D0%B8-/ 

 

12 000 дози от ваксината на Johnson & Johnson пристигнаха у нас 

 

Следваща доставка се очаква утре 

 

В България са пристигнали 12 000 дози от ваксината срещу COVID-19 на 

производителя Johnson & Johnson. Това съобщиха от пресслужбата на Министерството 

на здравеопазването. Доставените количества веднага са били разпределени към 

регионални здравни инспекции в страната. 

Следващата доставка на ваксини срещу COVID-19 се очаква утре, като от 

производителя Moderna се очакват 36 000 дози, а от AstraZeneca - 45 600 дози. 

 

www.bnr.bg, 12.05.2021 г. 

https://bnr.bg/horizont/post/101466544/polina-karastoanova-neobhodima-e-nova-

koncepcia-za-prezentirane-na-balgarskia-turizam 

 

Полина Карастоянова: Необходима е нова концепция за презентиране на 

българския туризъм 

 

"Проблемите и тяхното решаване отдавна напуснаха полето на туристическият бранш и 

нивото не е свързано само с международните ни партньори и туроператори. Те са на 

полето на дипломацията и затова е необходимо и очакваме служебният министър на 

http://www.zdrave.net/
https://www.zdrave.net/Новини/Д-р-Болтаджиев--Очаквам-д-р-Кацаров-да-бъде-един-подреден-министър/n17638
https://www.zdrave.net/Новини/Д-р-Болтаджиев--Очаквам-д-р-Кацаров-да-бъде-един-подреден-министър/n17638
http://www.nova.bg/
https://nova.bg/news/view/2021/05/12/326301/12-000-%D0%B4%D0%BE%D0%B7%D0%B8-/
https://nova.bg/news/view/2021/05/12/326301/12-000-%D0%B4%D0%BE%D0%B7%D0%B8-/
http://www.bnr.bg/
https://bnr.bg/horizont/post/101466544/polina-karastoanova-neobhodima-e-nova-koncepcia-za-prezentirane-na-balgarskia-turizam
https://bnr.bg/horizont/post/101466544/polina-karastoanova-neobhodima-e-nova-koncepcia-za-prezentirane-na-balgarskia-turizam
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туризма да работи в много добър синхрон със служебния министър на външните 

работи, защото именно там трябва да се намери решение на въпроси, свързани с това 

България в какви категории на сигурност и на безопасност се намира спрямо 

критериите на отделните държави и нещо повече за процедурата, свързана с 

карантиниране след връщане от България в дадена страна", каза за БНР Полина 

Карастоянова, изпълнителен директор на Националния борд по туризъм. 

По думите ѝ особен приоритет трябва да бъде привличането на туристи от Русия. 

"Там са необходими безкрайно убедителни знаци на положителни послания, на 

промяна в механизма за издаване на визи на руските туристи", допълни тя в 

предаването "12 + 3". 

Тя коментира, че туристическият бранш заедно с бизнеса трябва да се опита да 

постигне определени резултати и решения на проблеми. 

"Ако ние сега в рамките на следващите няколко месеца и под ръководството на 

служебния министър не започнем работа по нова концепция за нов бранд на България и 

начин на презентиране на българския туризъм на есенните борси с оглед на привличане 

на внимание и конкурентоспособност за 2022 година, мога категорично да заявя, че 

двата сезона - и 2021, и 2022 към този момент изглеждат еднакво застрашени", 

подчерта Полина Карастоянова. 

Според нея трябва ясно да се заяви, че българският туристически продукт не е евтин, а 

е качествен. 

"И независимо дали избира един турист настаняване в къща за гости с две стаи или 

петзвезден хотел, той трябва да бъде абсолютно сигурен и убеден в качеството на 

услугата и продуктите, които получава. Второто качество е качеството на 

информацията и комуникацията. Ние работим с парадигми, с визия и с модели на 

реклама, които са от XX век. Те са абсолютно старомодни, амортизирани и 

непроизвеждащи никакъв резултат. Това трябва да бъде прекратено мигновено и да се 

сложи началото на нова, модерна, дигитална, адекватна комуникация".  

Карастоянова заяви, че туристическият бизнес е изчерпал финансовият ресурс, с който 

могат да се правят допълнителни инвестиции, самите Covid-мерки струваха на бизнеса 

безкрайно големи инвестиции. 

"Сeга е моментът държавата да поеме разходите по тестовете, с които искаме туристите 

да влизат, било то антигенни или PSR тестове и да се обособят карантинните хотели и 

да се поемат разходите по евентуално необходимостта от настаняване и лечение“. 

 

www.bnr.bg, 12.05.2021 г. 

https://bnr.bg/starazagora/post/101466424/fail 

 

Юлиан Ананиев, декан на Медицинския факултет 

 

Висока акредитационна оценка за специалност "Медицина" в ТрУ 
 

Обща оценка 9.02 даде Националната агенция за оценяване и акредитация след 

проведена процедура за програмна акредитация на специалност „Медицина" в  

Медицинския факултет на Тракийския университет в Стара Загора. Това съобщи 

деканът на факултета доц. Юлиан Ананиев за предаването „Час пик“. Високата оценка 

не е само кредит на доверие. Тя отразява последователност в действията през 

последните няколко години. А интересът към специалностите в Медицинския факултет 

е доказателство за усилията на екипа, каза доц. Ананиев. 

"Ние показваме, че можем да бъдем конкурентоспособни. Всяка година броят на 

кандидат-студентите е все по-голям", изтъкна деканът. 

http://www.bnr.bg/
https://bnr.bg/starazagora/post/101466424/fail
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За високата акредитационна оценка допринасят актуалните учебни програми, нивото на 

развитие на научните изследвания във факултета, все повече научни публикации в 

специализирани издания, участие на студенти, докторанти и преподаватели в 

международни програми, както и плановете за бъдещо развитие на Медицинския 

факултет.  По думите на доц. Ананиев ръководството на университета планира 

разширяване на учебната база. Това ще даде възможност да се обучат по-голям брой 

студенти в следващите години.  

Все още няма окончателно решение колко студенти по медицина ще се обучават в 

Тракийския университет от тази есен. Очакванията са да се запази досегашната бройка 

от 47 бъдещи медици, приети по държавна поръчка, както и 85 - в платена форма на 

български или английски език.  

 

www.cross.bg , 12.05.2021 г.  

https://www.cross.bg/tyrizma-tyristicheskiya-sezon-1662113.html#.YJwPhrUzaUk 

 

Хотелиери и туроператори настояват да се въведе ваксинационен сертификат 

 

/КРОСС/ Надеждите на туристическия бранш са насочени към служебния министър на 

туризма Стела Балтова. Тя заема този пост за втори път в служебно правителство. Сега 

обаче ситуацията е много сложна, а хотелиери и ресторантьори вече отправят призиви 

за спасяването на туристическия сезон. 

След отменените полети от Русия предварително обявеният старт на туристическия 

сезон от 1-ви май се отложи. Сега по Южното Черноморие първите туристи се очакват 

на 13-и май. Те ще пристигнат от Израел с два чартърни полета и ще бъдат настанени в 

курортен комплекс "Слънчев бряг". За туристическия сезон, обаче, няма много 

предварителни резервации. Затова и част от големите хотели за втора година няма да 

отворят. Погледите на бранша сега са насочени към новия министър на туризма Стела 

Балтова. За нея те казват, че е експерт с натрупан опит. 

"Надяваме се и вярваме, че натрупаният дипломатичен и научен опит ще помогне за 

спасяването на туристическата 2021". Това е един изключително подходящ човек", каза 

за БНР председателят на Регионалната туристическа камара в Бургас Иван Иванов. 

От камарата настояват да бъдат решени следните въпроси: 

"Въвеждането на ваксинационен сертификат. Цената на пакета се оскъпява от 100 до 

200 евро за двама или четирима души. PCR теста да бъде за сметка на бюджета за 

месеците юни, юли, август, септември. Следващият момент е разработка и 

актуализиране на протоколи за зали и безопасност срещу Covid-19. Въвеждане на 

зелени коридори както за въздушния, така и за сухопътния транспорт, въвеждане на 

агресивна и насочваща реклама за България за сезон 2021. Всичко това ще помогне за 

този кратък период от време за изправяне от проблемите, в които сме затънали 

туроператори, хотелиери, ресторантьори, екскурзоводски кадри", допълни Иванов. 

За по-бързо въвеждане на ваксинационен сертификат и единни правила за пътуване в 

ЕС настояват от туристическия бранш. Необходими са спешни дипломатически 

действия, каза председателят на Асоциацията на собствениците в туризма Георги 

Николчев в предаването "12+3". 

"Стела Балтова, в предния служебен кабинет работихме доста добре. Познавам я, много 

добър специалист, умерен, не е от бранша, но не е съвсем, защото се е занимавала с 

туризъм в частна фирма, така че много добре познава всички проблеми на туризма, 

запозната е и се надявам в тези кратки месеци, които има, този колос, който е в туризма 

тя да може да даде някаква светлина, защото нещата са много сложни и много трудни". 

http://www.cross.bg/
https://www.cross.bg/tyrizma-tyristicheskiya-sezon-1662113.html#.YJwPhrUzaUk
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Работещите в сектора туризъм настояват да се въведат единни правила в Европейския 

съюз за движението на хора. 

"Когато има вече тези правила самите туроператори ще могат да правят тези 

резервации, ще могат да ангажират самолетни полети и ще може да идват туристи по 

нашето Черноморие", допълни Георги Николчев. 

Много важно сега е какви сигнали ще изпратим към чуждестранните туроператори, 

каза Костадин Ралев, ресторантьор, работещ от дълги години в туристическите 

комплекси. И той е насочил очакванията си към новия министър на туризма: 

"Проблемът при туризма е това, че е един бранш, в който са включени много различни 

по характер дейности. Туристическият продукт се осъществява в резултат на много 

различни дейности. Точно това разнородие го прави сложен за разбиране и сложен за 

управление, нищо, че изглежда на пръв поглед лесно". 

Русия, Великобритания, Германия, Израел и страните от бившия Източен блок са 

традиционните пазари на страната ни в сектор туризъм. След първите полети от Израел 

до края на месец май се очакват и туристи от Полша, но засега най-важният проблем 

пред сезона е дали ще бъдат възобновени полетите от Русия. 

 

www.cross.bg , 12.05.2021 г.  

https://www.cross.bg/pravitelstvo-zakrit-nego-1662115.html#.YJwPlrUzaUk 

 

Първото решение на служебния кабинет - дали да закрие Щаба за борба срещу 

ковид 

 

/КРОСС/ Да бъде ли закрит Националният оперативен щаб срещу коронавируса е било 

първото обсъждане на новото служебно правителство. 

Премиерът Стефан Янев е събрал министрите си на работно съвещание в сряда 

следобед, твърди "24 часа". 

На него темата била дали има полза от дейността на водения от ген. Венцислав 

Мутафчийски щаб или да бъде закрит. 

Част от министрите са били на мнение, че е добре НОЩ да остане да действа, защото 

гражданите имат доверие в специалистите в него. Служебният здравен министър 

Стойчов Кацаров обаче искал щабът да бъде закрит. 

"Не е вземано решение в този дух", коментира пред "24 часа" шефката на пресцентъра 

на служебното правителство Соня Момчилова. Първото официално заседание на 

служебното правителство на Стефан Янев ще е от 13 часа в четвъртък, съобщи още тя. 

 

 
13.05.2021 г., с. 2-3 

 

Преболедувалите Covid-19 с права като на ваксинираните до 180-ия ден  

 

Минаваме границата и с QRкод от лаборатория 

 

Европа решава дали цифровият документ да включва и антитела 

 

Пътуващи предлагат пари, за да получат сертификат без имунизация 

 

Светлана Христова, Яна Йорданова 

Изследванията от лаборатория за налични антитела, както и за положителен PCR тест 

ще се приравнят на сертификатите за ваксиниране, които получават хората. Това научи 

http://www.cross.bg/
https://www.cross.bg/pravitelstvo-zakrit-nego-1662115.html#.YJwPlrUzaUk
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„Монитор“ от здравни експерти. Преди няколко дни на национално ниво е било взето 

решение хората, които са дали положителна проба на PCR изследване, да имат права 

като ваксинираните, но в лимитиран период - от 15-ия до 180-ия ден след изследването. 

Резултатите от лабораториите пък ще се достъпват през QR-код, който ще води до 

единната система и така ще се гарантира, че документът не е фалшифициран. И към 

момента част от лабораториите дават такъв код с резултатите, но той води към тяхната 

интернет страница. За да бъде приравнен на ваксинационния сертификат, документът 

ще трябва да бъде вкаран в единната система, която в момента се разработва от 

„Информационно обслужване“. Очаква се тя да заработи от 1 юни и да бъда вързана 

със системите на останалите страни - членки на ЕС. Преди няколко дни вече бившият 

премиер Бойко Борисов обяви, че страната ни е тествала връзката с три страни -

Швеция, Австрия и Румъния. Целта е националните системи да бъдат вързани в 

олекотена обща мрежа чрез която да се вижда, че даден човек е ваксиниран. В 

системата обаче няма да се виждат допълнителни лични данни освен трите имена и 

дали сертификатът, който показват, е валиден. Целта е да не се извършват злоупотреби 

с данните на пациентите в цяла Европа, като всяка държава гарантира със собствената 

си система и верността на данните в нея. 

ЕНП настоява цифровото зелено удостоверение, с което Европейската комисия 

предлага да се улесни безопасното свободно движение на гражданите в ЕС по време на 

пандемията, да може да се издава и за преболедувалите на крак COVID-19 с налични 

антитела. Това обясни пред „Монитор“ евродепутатът от ЕНПУГЕРБ Емил Радев. В 

момента дебатите по темата са в разгара си. Засега предложението на комисията 

предвижда удостоверението да доказва, че дадено лице е било ваксинирано, че е 

получило отрицателен тест за COVID-19 или е преболедувало вируса след положителен 

резултат от PCR тест или положителен бърз антигенен тест. „Предвижда се 

максималният период на удостоверенията за преболедувалите да е 180 дни, но 

окончателните разпоредби ще са ясни след приключване на тристранните преговори“, 

обясни Радев. Очаква се текстовете да бъдат приети окончателно през юни, като целта е 

удостоверението да влезе в сила за летния сезон. 

Радев уточни, че според предложението на комисията страните членки ще бъдат 

задължени да приемат ваксините, одобрени от Европейската агенция по лекарствата, но 

на национално ниво ще имат свобода да приемат и други ваксини. Удостоверенията ще 

могат да се издават от болница, лаборатория или здравен орган, който разполага със 

свой собствен цифров ключ за подпис 

„Ще бъде създаден и портал от Европейската комисия, през който всички подписи, 

съхранявани в сигурна база данни в държавите членки, да могат да бъдат проверявани, 

каза още евродепутатът. 

Към момента QR-кодът, който се намира на сертификатите за ваксинация у нас, все 

още не е вързан със системата и реално това не води доникъде. Заради това вече са се 

появили случаи, в които желаещи да пътуват зад граница търсят сертификат, но без да 

им бъде поставена имунизация. Според експерти обаче това е невъзможно да се случи, 

тъй като системата е направена така, че дава серия от гаранции, че с нея няма да се 

злоупотреби. При поставянето на първа доза от дадена имунизация данните на 

пациента се вкарват в регистъра и той генерира уникален цифров код. Той е вързан с 

имената на пациента, ЕГН-то му, както и с вида и партидния номер на поставената 

ваксина. Процедурата се повтаря и при имунизирането с втората доза и чак след това 

системата позволява да се извади сертификат с QR код. Ако някой от двата уникални 

цифрови кода липсват, не е възможно да се извади сертификат. 

Това е и причината за появилите се вече няколко случая на хора, които отиват за 

поставяне на втора доза и установяват, че първата не е била вписана в системата 
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Над 50 сигнала има подадени в Националната пациентска организация от хора, на 

които втората ваксинация не е въведена в системата, а е извършена и съответно още 

нямат сертификат за ваксинираш срещу COVID-19. Това съобщи за „Монитор“ 

мениджърът на организацията Александър Миланов. Той обясни още, че имат и близо 

20 сигнала, свързани с това, че хората не могат да стигнат до сертификата си, защото 

нямат електронен подпис. Те трябва да отидат при личния си лекар, да платят такса, за 

да си вземат този сертификат. В повечето случаи, ако гражданин е ваксиниран в 

болница или някъде другаде, той трябва да отиде и да вземе своя ваксинационен 

сертификат от личния си лекар. Това е проблем за тези, които не живеят на 

територията, на която е личният им лекар, обясни още Миланов. Той даде за пример, че 

човек може да е роден в Казанлък, личният му лекар да е там, но самият пациент да 

живее вече в София. В такава ситуация той трябва да отиде до Казанлък, за да си вземе 

сертификата. Друг вариант е да си купи електронен подпис, за да достъпи сертификата 

през е-досието си, което обаче е затруднение за повечето хора. 

„Разбираме, че това са лични данни и са чувствителна информация, но може би 

трябваше да се намери друг начин да се достъпи до сертификата, например с ПИК от 

НАП“, предлагат от Националната пациентска организация. Миланов от своя страна 

посочи, че повечето хора, които са активни, могат да си извадят ПИК от НАП или 

НОИ. Той изтъкна още, че много хора вече разполагат с такъв код - например 

граждани, на които им предстои пенсиониране. Освен това има услуги в държавната 

администрация, които са изцяло достъпни с ПИК на НАП. 

„Има такива случаи, но те са технически грешки. Не, не са много, бързо се оправят, има 

си процедура, протокол. Аз знам за два такива случая. Това не е тежка проблематика. 

Говорим за човешки фактор, сбъркано ЕГН например. В чужбина цял флакон слагат на 

един човек, слава Богу, това не се случва тук. Няма риск някой да остане без 

сертификат, бързо се поправят тези грешки - за дни, а понякога и за часове“, обясни 

пред „Монитор“ пък шефът на столичното РЗИ Данчо Пенчев. 

 

 

 

 

 


